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Zá pis ze 40. jedná ní  ABK 
ze dne 25. 1. 2012 
 

 

Z á p i s 
 

ze 40. jednání Antibyrokratické komise MZe konaného dne 25. 1. 2012 
 

 

Přítomni: náměstek ministra Mgr. Roman Boček,MBA, Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr 

Krogman, Ing. Jaroslav Vojtěch, Ing. Petra Škopová,MBA, Ing. Jaroslav Šebek, Ing. 

Zdeněk Perlinger, Mgr. Bohdan Kysela, Lubomír Burkoň, Ivan Jüptner, Daniela 

Augustinová 

Omluveni: Ing. Vít Šimon, Ph. D., Ing. Petr Mareš (v zastoupení p. Smetana), Radomír 

Hanačík                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Hosté: p. Vladimír Vihan- zástupce Správního úseku náměstka ministra                                                                                

Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu                                                                                                                                             

Nepřítomni: Ing. Tomáš  Kreutzer 

                                                                                                                        

 

1.     Úvod 

 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 40. jednání ABK a 

představil nového člena komise, kterým se stal Ing. Zdeněk Perlinger předseda        

PRO-BIO Svazu ekologických zemědělců.         
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2.     Kontrola zápisu z 39. jednání ABK 

                                                                                                                                                             

Zápis z 39. jednání ABK byl schválen bez připomínek. 

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle 

zápisu: 

 

•   p. Vihan : zajištění předávání dat v rámci statistických šetření elektronickou 

formou přímo z centrální evidence – informoval Ing. Stehlík- proběhlo jednání s Ing. 

Hrbkem v rámci generace dat z Centrálního registru zvířat. CPR navrhlo možnosti 

volby odesílání statistických hlášení a to:   a) poštou   b) datovou schránkou                     

c) prostřednictvím Portálu farmáře                                                                                                                         

úkol:  p. Vihan podat informace o průběhu zpracování na příštím jednání 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

•   Ing. Stehlík, p. Vihan- podnět č.140 evidence včelstev, č.150 hlášení umístění 

stanovišť :  21.2. proběhne jednání se zástupci SRS a MZe, kde se domluví zpracování 

jak legislativní tak technické (v LPIS)                                                                                   

úkol:  trvá, na příštím jednání podat informace 

 

•   p. Vihan -použitelnost údajů z LPIS (ÚKZÚZ)  při vyměřování vinic v rámci 

povolování klučení- proběhla schůzka s řed. CPR Ing. Tobolkou ohledně zjištění 

předběžných nákladů                                                                                                                   

úkol:   uskutečnit schůzku ve složení p. Vihan, Ing. Stehlík a p. Vančura  

 

•   Mgr. Kysela- povinnost evidence všech ovocných sadů ÚKZÚZ-odezva z ÚKZÚZ : dle 

národní úpravy 441/2005 a vyhlášky z r. 2006 je povinnost hlásit evidenci 20  druhů 

ovocných stromů                                                                                                                         

úkol:  domluvit schůzku ve složení Ing. Stehlík, Mgr. Kysela a předseda Ovoc. svazu p. 

Ludvík, podat informaci na příštím jednání ABK 

 

•   Ing. Stehlík- rozorávky TTP + řešení biopásů:                                                                                     

z porady ministra- připravit návrh rozorávek (tak, aby bylo možné TTP vyměnit za 

půdu ornou a opačně, kdy výměr zůstává stejný). Ing. Krogman vyjádřil nesouhlas 
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s tímto nerovným přístupem k zemědělcům, kdy hospodáři výlučně na TTP by 

nemohli rozorat nic a požádal o uplatnění principu rovnosti pro všechny farmáře.                                                           

úkol:  trvá, bude předložen návrh řešení příslušným útvarem MZe v únoru 2012  

  

•   Ing. Šimon- podněty č.13, 59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná 

administrativa :  čeká se na vyjádření z ministerstva zdravotnictví                                                                                            

úkol:  trvá 

 

•   Mgr. Kysela- podnět č.204 žádost o dotace na sadbu brambor : požadavek vyplývá 

ze zásad, které schvaluje poslanecká sněmovna.                                                                       

Za ABK byl v rámci VPŘ příslušného odboru MZe odeslán připomínkový materiál, ve 

kterém se požaduje aby - pokud se v materiálu hovoří o dokladu o registraci 

podnikání (nebo o registraci žadatelského subjektu), jakož i o dalších výpisech 

z různých registrů nebo rejstříků, například z KN, které jsou v rámci žádosti 

předkládány, je nutné vždy doplnit, že se takovými doklady rozumí prostý výpis 

z rejstříků, ke kterým se lze připojit dálkovým přístupem a lze je vytisknout, u kterých 

žadatel svým podpisem vždy potvrdí, že se jedná o aktuální a závazné údaje. Dle dikce 

materiálu totiž stejně žadatel odpovídá za správnost a aktuálnost všech údajů, není 

tedy nutné žádat o originál z příslušných úřadů, což zatěžuje jak časově, tak finančně. 

Obdobně lze postupovat i u všech dalších příloh žádosti, kopií, výpisů a podobných 

dokumentů, o kterých se v materiálu hovoří.                                                                                                                                                

úkol:  splněno-vyřadit 

 

•   Mgr. Kysela- podnět č.206 daň z nemovitosti :                                                                     

informoval Ing. Stehlík- schůzka neproběhla                                                                         

úkol:  trvá, Mgr. Kysela odešle podněty sekretariátu ČÚZK (Ing. Večeře) ke stanovisku 

a poté případně bude dojednána schůzka s vedením ČÚZK 

 

•   úkol z jednání:  Ing. Šimon- jednání s min. financí ohledně daně z nemovitosti a 

možnosti jejího placení přímo uživatelem nájemcem na základě zmocnění 

vyplývajícího z platné nájemní smlouvy                                                                                

úkol:  trvá 
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•   úkol z jednání:  domluvit schůzku u p. ministra ohledně Charty práv farmáře, ve 

složení Ing. Stehlík a p. Burkoň,  úkol:  trvá, jednání zatím neproběhlo 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

•   podnět č.213 navyšování kontrol způsobilosti u obnovy TTP : p. Vihan, Ing. 

Krogman- proběhlo jednání p. Vihana s řed. CPR Ing. Tobolkou a VŘ Sekce správní Ing. 

Ludvíkem. Ing. Tobolka uvedl nepravdivé tvrzení, že toto už v Metodice LPIS není. Ve 

skutečnosti aktuální metodika 2010 na webu MZe uvedené stále v bodu 4.2.5. 

obsahuje.                                                                                                                                           

úkol:  Ing. Krogman projedná uvedené s Ing. Mrázkem  

                                                               

•   nám. Mgr. Boček informoval o jmenování nového zástupce CPR, kterým se stal            

Ing. Mrázek. Dále se vyjádřil k tzv. „křížkování polí“ – na MZe proběhnou personální 

změny. Dle domluvy s řed. CPR Ing. Tobolkou se „křížkování“ objeví i v LPIS (dotyčný 

zemědělec může následně provést nápravu nebo vysvětlení ještě před fyzickou 

kontrolou AZV).                                                                                                                              

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.214 komplexní pozemková úprava-Hustopeče u Brna : čeká 

se na vyjádření p. Vítka                                                                                                                           

úkol:  trvá 

 

• Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : proběhlo 
jednání Ing. Stehlíka a p. Hanačíka s řed. ŘO PRV Ing. Taberym, bez odezvy a návrhu 
řešení, nové poznatky k podnětu 
úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání ABK 
 

 

•   p. Vihan- podnět č.227  Souhlasná prohlášení + digitalizace od 2/2012:  souhlasná 

prohlášení je možné akceptovat i po termínu 28.2.2012, do kterého umožňoval jejich 

akceptaci dopis náměstka ministra zemědělství Mgr. Romana Bočka, MBA z 30.3.2011                                                            

úkol:  zajistit legislativní změnu v Zemědělském zákoně tak, aby uživatel měl 

povinnost prokázat právní důvody užívání pouze v případě sporu, kdy např. vlastník 

pozemku rozporuje užívání svého pozemku uživatelem zapsaným v LPIS 
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•   Ing. Stehlík informoval ohledně MAS :                                                                                 
podnět č.228  odvolání MAS-Partnerství Moštěnka- podnět byl předán Přezkumné 
komisi PRV, předkladateli podnětu MAS-Partnerství Moštěnka vyhověno, vráceno 
SZIF do plné administrace, vyřadit                                                                               

podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace projektu op. 

IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe: ABK reagovala na způsob přidělování 

bodového hodnocení. Pokud hodnotitelský tým udělil 0 bodů=projekt byl vyřazen a až 

dodatečně bylo vysvětleno, z jakých důvodů bylo udělených 0 bodů. Nově se 

v přístupu hodnocení musí oddělit přijatelnost a kvalita daného projektu.                  

úkol: byl splněn zapracovanou změnou pravidel op. IV.2.1. PRV a připravovanou 

změnou Statutu výběrové komise op. IV.2.1. PRV, navrhovatel předal věc současně 

k rozhodnutí Přezkumné komise PRV, podat zprávu o rozhodnutí komise, sledovat 

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.230 připomínky k chystané novele Vyhlášky č.327/2004 Sb., o 

ochraně včel, zvěře, vodních organismů a dalších necílových organismů :                        

úkol: trvá 

 

•   Mgr. Kysela, Ing. Šebek- podnět č.232 novela zákona č. 246/1992 Sb., na ochranu 

zvířat proti týrání, ve znění pozdějších předpisů - připomínky k § 5 :                    

informoval Mgr. Kysela- ve smyslu vyhlášky 128/2009 :  domácí porážky-oprávněná 

osoba- chovatel smí porazit zvíře doma, ale nesmí maso dál distribuovat. Porážky na 

jatkách- musí provádět pouze řezník rsp. osoba s potřebnou kvalifikací. Novela zákona 

na ochranu zvířat proti týrání je tč. v 1. čtení v PSP ČR. 

úkol: pozvat na únorové jednání ABK zástupce SVS a VŘ Sekce potravinářských výrob 

MVDr. Bohatce. Ještě před jednáním proběhne schůzka se zástupci SVS ve složení Ing. 

Stehlík, Mgr. Kysela, Ing. Šebek a p. Burkoň. Téma – aplikace novely vet. zákona o 

domácích porážkách skotu vč. PO, aplikaci vyhlášek 128 a 288, kontrol SVS.   

          

•   p. Hanačík- podnět č.233  námitka proti vyjádření MZe : proběhlo jednání 

s ředitelem odboru vodovodů a kanalizací Ing. Jiřím Dudou,  nejasnosti a absence 

přesného postupu v Pravidlech. Další jednání 11.1.2012, na úrovni MZe.                      

úkol: trvá, podat informace na příštím jednání ABK, úkol rozšířen o obdobný případ 

obce Vižina 
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•   Ing. Stehlík- podnět č.237 kontroly KVS-Bruntál :                                                         

úkol: trvá, domluvit schůzku s řed. MVDr. Malenou (viz. podnět 232) 

 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.238 ukončení administrace-Přírodní park Soběnovská 

vrchovina : podnět předán Přezkumné komisi PRV, podat zprávu o rozhodnutí komise, 

vyřadit 

 

•   Ing. Krogman- podnět č.239  kontrolní tabulky C-C : nesnižovat zbytečně 

konkurenční schopnost českých zemědělců. Ing. Krogman projednal věc s Ing. Trnkou, 

který se staví k celé záležitosti zdržujícím alibistickým stylem.                                                                      

úkol: projednat uvedené s nadřízeným Ing. Trnky 

 

•   Ing. Krogman- podnět č.240 TTP- limit 30 cm : Ing. Krogman projednal věc s Ing. 

Landou, který s k uvedenému postavil vstřícně, ale až pro rok 2013 vzhledem k tomu, 

že NV AEO 2012 už je v procesu. Ing. Stehlík sdělil, že novela NV AEO 2012 je v takové 

fázi, že to lze zapracovat ještě do ní.                                                                                           

úkol: vznést dotaz na nám. Hlaváčka do PM- dát do nařízení vlády o agroenvi opatření 

pro rok 2012         

 

•   Ing. Stehlík- podnět č.241 supervize půdních bloků v LPIS : řešeno a sloučeno 

k podnětu č.213 navyšování kontrol způsobilosti u obnovy TTP 

 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   podnět č.243 povinnost podávat prohlášení o nákupu vína : informoval Mgr. 

Kysela- zákon je tč. ve 2 čtení PSP ČR, povinnost se ruší (nabyde účinnosti cca v dubnu 

až květnu 2012), vyřadit  

 



7 
 

•   podnět č.244 Žádost o povolení zvláštního užívání komunikace (silnice) podle § 25 

odst. 6 písm. a, g) zákona č. 13/1997 Sb., o pozemních komunikacích :                       

úkol: Mgr. Kysela- spojit se s Ministerstvem dopravy a zjistit praktické uplatnění + 

kontaktovat autora podnětu. 

 

•   podnět č.245 chov zvířat-kontrola KVS :  úkol: Ing. Škopová zjistí informace na KVS 

Jihlava 

 

•   podnět č.246 Žádost o revizi žádosti o dotaci z Programu MZe 129 180 k projektu 

„Splašková kanalizace pro obec Vižina" : p. Hanačík 

 

•   podnět č.249 Phytosanitary certifikát : informoval nám. Mgr. Boček- z vyjádření 

SRS vyplývá, že každý dovozce, jenž dováží rostliny, rostlinné produkty a jiné 

předměty, které ze zákona podléhají dovozní rostlinolékařské kontrole je povinen 

předložit každou takovou zásilku k provedené této kontroly. Ta je podle § 79 odst. 

odst. 1 písm. f) zákona č.  326/2004 Sb., o rostlinolékařské péči v platném znění a 

Vyhlášky č. 175/2005 Sb., o náhradách nákladů za odborné úkony provedené SRS 

(položky DK Sazebníku) zpoplatněna a náklady hradí dovozce zásilky. Dle platné unijní 

i národní legislativy nelze osvobodit od poplatku za provedení dovozní 

rostlinolékařské kontroly a neexistují žádné výjimky pro nepodnikající fyzické osoby. 

V současné době probíhá na úrovni EU revize režimu ochrany rostlin, která bude 

spojena s přípravou nového předpisu nahrazujícího směrnici Rady 2000/29/EC, Česká 

republika se tohoto procesu aktivně účastní. SRS zaslala své vyjádření k jednotlivým 

variantám řešení poplatků za úřední kontroly na MZe (odbor komodit) v listopadu 

loňského roku, kde navrhla osvobodit od poplatku za provedení dovozní 

rostlinolékařské kontroly fyzické osoby nepodnikající, tj. ty, které se nejsou povinny 

při dovozu registrovat.                                                                                                                  

úkol:  projednat jako podnět snížení byrokracie při jednání s JUDr. Teličkou na úrovni 

EK  

 

•   podnět č.251 domácí porážky vs. PO : Ing. Škopová, Ing. Vojtěch, Ing. Šimon- úkol: 

jednání se SVS, sloučeno k podnětu č.232 – viz. návrh řešení 
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•   podnět č.252 PUZČ-p. B.V. : Ing. Šebek, Mgr. Havlíček- upravit pravidla PRV v rámci 

dotačního programu PUZČ ve smyslu větší tolerantnosti v možnosti směny pozemků a 

pozemků v náhradním užívání. Mgr. Havlíček připraví odpověď pro tazatele podnětu. 

Splněno-vyřadit. 

 

•   podnět č.253 včely-hlášení OÚ : informoval nám. Mgr. Boček- z vyjádření vyplývá, 

že se jedná o záležitost, kterou se SRS pokusila i ve spolupráci s ing. Stehlíkem 

neúspěšně řešit pozměňovacím návrhem k II. novele zákona č. 326/2004 Sb.   

a) oznamovací povinnost vůči včelařům při aplikaci přípravku nebezpečného nebo 

zvláště nebezpečného pro včely. Týká se to i směsí přípravků.                                    

Tato oznamovací povinnost vůči včelařům není z „dílny“ SRS, do zákona o RL péči ji 

prostřednictvím pozměňovacího návrhu v Parlamentu prosadil cca v roce 1996 

poslanec Mandík. Od té doby se ji nepodařilo odstranit. SRS v posledních 4 letech 

opakovaně a neúspěšně podávala návrh na změnu: naposledy v r. 2011 – 

připravovaný text pozměňovacího návrhu ke II. novele zákona o RL péči, na němž se 

podílel i ing. Stehlík se opět setkal s negativním stanoviskem z MZe a nerealizoval se. 

 b) oznamovací povinnost vůči včelařům v případě, že se jedná o aplikaci přípravku 

nebo směsi přípravků na porost před vzejitím.                                                             

V případě aplikace jednotlivého přípravku nebezpečného pro včely na porost před 

vzejitím jde o totéž, jako v případě a). Tzn., že beze změny ustanovení v zákoně 

nemůže SRS nic dělat.                                                                                                                

Co se týče aplikace směsi přípravků, které nejsou nebezpečné pro včely na porost 

před vzejitím, nebo na nekvetoucí porost, pokusila se SRS situaci už dříve řešit 

v návrhu II. novely vyhlášky o přípravcích. Text byl připraven tak, aby se na tyto směsi 

nevztahovala oznamovací povinnost podle § 51 zákona.  

 

•   podnět č.254  Žádost o udělení výjimky z pravidel, kterými se stanovují podmínky 

pro poskytování dotace na projekty Programu rozvoje venkova ČR na období 2007 - 

2013 (Opatření 1.1.3 Přidávání hodnoty zemědělským a potravinářským produktům) : 

podnět předán do Přezkumné komise PRV, vyřadit 

 

•   podnět č.255 Vinařský fond : Mgr. Kysela- úkol: na příštím jednání podat informace 

ohledně fungování VF 



9 
 

 

•   podnět č.256 KVS Plzeň vs. malovýroba kozích a kravských sýrů ze syrového mléka : 

Ing. Perlinger- úkol: na příštím jednání podat informaci        

 

 

4.     Různé, diskuse 

 

•   úkol z jednání:  ABK vyzývá ministra zemědělství Ing. Bendla, aby se intenzivně 

zasadil o snížení počtu úřadů v gesci MZe s cílem snížení duplicitních požadavků 

norem kladených na podnikatele v zemědělství, duplicitního výkonu kontrol a finanční 

náročností na státní rozpočet i na konkurenceschopnost českých zemědělců.  

ABK bere na vědomí požadavek ministra zemědělství Ing. Bendla ohledně vyjádření se 

k „potřebnosti“ některých organizačních složek státu v působnosti resortu MZe a do 

příštího jednání ABK přijdou členové s předjednanými návrhy. 

 

•   návrh do PM:  revokovat úkol PM, který se týká provedení „inventury“ všech 

dotačních pravidel s cílem snížení byrokratickou zátěž žadatelů    

 

•   úkol z jednání:  zamezit provádění duplicity kontrol, zefektivnit kontroly, nechat 

dozorovým organizacím zpracovat analýzu kolik % kontrol probíhá u chovatelů 

s počtem VDJ 10 KS počtem obhospodařovaných ha ZP do 10 ha. Úkol do PM 

 

•   Ing. Stehlík podal informaci ohledně podnětu, který k supervizím půdních bloků 

zaslala OAK J. Hradec- nebude se řešit samostatně, nýbrž jako sloučený s podnětem 

č.241 supervize půdních bloků v LPIS 

 

•   došlo ke sloučení obou dosud používaných tabulek podnětů do jedné, ve které 

jsou podněty z „původní“ tabulky označené PT 
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•   na únorové jednání pozve ABK zástupce ze SVS  

 

 

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK se uskuteční 22. 2. 2012 od 9,00 hodin   

 

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                          

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


